
Protokół Nr XXIII/12 

z XXIII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 28 sierpnia 2012 roku 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9 (12.00-15.45)

Obrady  XXIII  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela stwierdzając, że w sesji uczestniczy 20 radnych, w trakcie obrad przybyli radni Jolanta 

Lubińska i Tomasz Rzemykowski, nieobecny radny Marian Barełkowski – stan radnych 22 – lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.

W  sprawie  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela 

poinformował o:

– piśmie Prezydenta Miasta Piły z dnia 20 sierpnia 2012 r.  dotyczącym wprowadzenia do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego oraz 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Piła na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym – 

(projekt uchwały został wprowadzony jako druk nr 376 w pkt. 8 porządku obrad),

– piśmie Prezydenta Miasta Piły z dnia 21 sierpnia 2012 r.  dotyczącym wprowadzenia do 

porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/262/2012 Rady 

Miasta  Piły z dnia 24 kwietnia  2012 r.  w sprawie połączenia samorządowych instytucji 

kultury  –  Pilskiego  Domu  Kultury  i  Klubu  Seniora  „Zacisze”  w  Pile  –  i  utworzenia 

samorządowej instytucji kultury Regionalne Centrum Kultury – Fabryka Emocji,

– piśmie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  dnia  28  sierpnia  2012  r.  w sprawie  wprowadzenia  do 

porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem 

Pilskim i  Parafią  Rzymskokatolicką  pw.  św.  Jana  Chrzciciela  w  Trzciance  dotyczącego 

zasad prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego,

– autopoprawce do Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w 

okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Za przyjęciem do porządku obrad sesji  projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  Nr 

XX/262/2012  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  24  kwietnia  2012  r.  w  sprawie  połączenia 

samorządowych instytucji kultury – Pilskiego Domu Kultury i Klubu Seniora „Zacisze” w 

Pile – i utworzenia samorządowej instytucji kultury Regionalne Centrum Kultury – Fabryka 



Emocji Rada opowiedziała się jednogłośnie – (druk nr 382 w pkt.17 porządku obrad).

Za przyjęciem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z 

Powiatem  Pilskim  i  Parafią  Rzymskokatolicką  pw.  św.  Jana  Chrzciciela  w  Trzciance 

dotyczącego  zasad  prowadzenia  punktu  katechetycznego  Kościoła  Ewangelicko-

Augsburskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie (druk nr 385 w pkt. 20 porządku obrad sesji).

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXII a XXIII sesją Rady Miasta Piły -  druk nr 375.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 377.

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 

2012-2022 – druk nr 379.

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Piły na 2012 rok – druk nr 380.

6. Projekt  uchwały w sprawie  poboru  opłaty skarbowej  w drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso - druk nr 366.

7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego – druk nr 381.

8. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Piła na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym – druk nr   376.

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły - druk nr 369.

10. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ul. 1 Maja i al. Piastów – druk nr 370. 

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Obornickiej i al. Poznańskiej – 

druk nr 371.

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Bydgoskiej i Składowej – druk 

nr 372.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Piła – druk nr 364.
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14. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła – druk nr 365.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego 

nieruchomości  zabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  przy  al. 

Powstańców Wielkopolskich w Pile – druk nr 368.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  opracowania  programu 

rewitalizacji obszarów miejskich dla miasta Piły – druk nr 373.

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XX/262/2012 Rady Miasta Piły z dnia 24 

kwietnia  2012 roku w sprawie  połączenia  samorządowych instytucji  kultury -  Pilskiego 

Domu Kultury i Klubu Seniora "Zacisze" w Pile - i  utworzenia samorządowej instytucji 

kultury Regionalne Centrum Kultury - Fabryka Emocji – druk nr 382.

18. Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby ochrony 

przyrody dotyczących pomnika przyrody na terenie działki nr 265/4 w Pile – druk nr 362.

19. Projekt uchwały w sprawie wniosków Pana Wojciecha Mikołajczyka zgłoszonych na sesji 

Rady Miasta  Piły w dniu 26 czerwca 2012 r.  i  przedłożonych Przewodniczącemu Rady 

Miasta Piły w piśmie z dnia 29 czerwca 2012 r. - druk nr 361.

20. Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Pilskim  i  Parafią 

Rzymskokatolicką pw. św. Jana Chrzciciela w Trzciance dotyczącego zasad prowadzenia 

punktu katechetycznego Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego – druk nr 385.

21. Informacja dotycząca wykonania uchwały Rady Miasta  Piły Nr XXIX/360/08 z  dnia 16 

grudnia 2008 r. w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w 

Gminie Piła – druk nr 374.

22. Stan bezpieczeństwa w Pile – druk nr 378,  383, 384.

23. Interpelacje i zapytania – druk nr 363.

24. Wolne głosy, wnioski i informacje.

25. Zamknięcie obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak złożył informację w sprawie protokołu 

z XXII sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z XXII sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 
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XXII  a  XXIII  sesją  Rady  Miasta  Piły  została  przyjęta  do  akceptującej  wiadomości  – 

informacja stanowi załącznik do protokołu (druk nr 375).

Ad-3/

Do  Sprawozdania  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły  głos  zabrali  radni 

wnioskując o dodatkowe informacje w poszczególnych punktach:  Małgorzata  Zgiep-Porzucek – 

156, 178, Jacek Bogusławski – 106, 107, 194, Wiesława Sztaba – 141, 143, Paweł Dahlke – 194, 

sprawa odejścia Prezesa Inwest-Parku, Maria Kubica - 30, Krzysztof Muchewicz - 64, 169, Maria 

Miler 91, 135. - Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu (druk nr 377).

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdził:

– spółdzielnie  socjalne  –  projektujemy  powołanie  takiej  spółdzielni  socjalnej  razem  z 

Powiatem Pilskim, chcemy wspierać aktywizację osób, które mają kłopoty ze znalezieniem 

pracy w sposób tradycyjny, to spotkanie było prowadzone przez grupę, która bada jakiego 

typu potrzeby mają samorządy,  firmy na terenie miasta,  które mogłyby być realizowane 

przez taką spółdzielnię, chodzi o to, by w momencie powstania miała bardo duże szanse, 

prawie gwarancje działania w pewnych zakresach inwestycji, prowadzenia remontów i by te 

osoby, które się pojawią w ramach tej  spółdzielni,  w czasie kiedy są zatrudnione, miały 

zagwarantowaną pracę,

– dworzec PKP – spotkanie dotyczyło udziału miasta w tym przedsięwzięciu, jakim będzie 

remont,  według  informacji  został  wyłoniony  wykonawca,  który  przygotowuje  projekt, 

wygląda na to, że zostanie on wykonany w tym i na początku przyszłego roku, przyszły rok 

to uzgodnienia i również w przyszłym roku powinna się ta inwestycja rozpocząć, ze swojej 

strony zagwarantowaliśmy, że pewną część, jak państwo byliście informowani, będziemy 

chcieli  od  PKP wydzierżawić,  by  te  pomieszczenia,  które  zostaną  wyremontowane,  nie 

pozostały puste, podstawowy najemca to Straż Miejska, nie tylko polepszy jakość działania, 

chcemy centrum monitoringu tam przenieść, a obecność strażników miejskich na dworcu 

będzie gwarantowała bezpieczeństwo podróżnych, jeżeli nie będzie jakiś nadzwyczajnych 

sytuacji, to według PKP, będzie to rok 2013, 2014, taki jest projekt inwestycji,

– ul.  Bydgoska – jest  przygotowywany kompleksowy projekt na całą ulicę,  zauważyliśmy 

różnie nieścisłości pomiędzy projektami, które były realizowane chociażby na przedłużeniu 

ulicy Philipsa, Podchorążych, skrzyżowaniu z ulicą Bydgoską, przyszłą ulicą Karpacką, ta 

zmiana pokazuje,  że warto było pokusić  się o tak szerokie spojrzenie,  podobnie robimy 
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przygotowanie dla ul. Kossaka i wszystkich połączeń poprzecznych, to znaczy, że ten cały 

rejon  powinien  mieć  spójny projekt,  tak  żeby realizując  nawet  cząstkowo poszczególne 

zadania  mieć  pewność,  że  po  wykonaniu  dwóch  obiektów  np.  skrzyżowań,  rond,  ich 

połączenie się zejdzie,

– obchody 500 Lecia  –  oprócz  Obywatelskiego  Komitetu,  który funkcjonuje  w mieście  i 

przygotowuje swoją ofertę oczywiście w naszym Urzędzie również mamy zespoły,  które 

przygotowują  różne  projekty,  podzieliliśmy tę  pracę  na  4  grupy:  zespół  ds  informacji  i 

promocji,  zespół  ds  wydarzeń  kulturalnych,  sportowych  i  naukowych,  zespół  ds 

przedsięwzięć inwestycyjnych, zespół ds krajobrazu, jest w nas taka podstawowa wola, aby 

dołączać  się  do  przedsięwzięć,  które  są  już  przez  kogoś  organizowane,  czyli  jeżeli 

przychodzi  stowarzyszenie,  organizacja,  która  chce  przygotować  jakieś  wydarzenie 

samodzielnie,  a  potrzebuje  pomocy,  to  tego  typu  działania  są  w  pierwszej  kolejności 

umiejscawiane w naszych kalendarzach i przyszłorocznym budżecie, będziemy poszukiwać 

takich partnerów i  oni  się  już do nas  zgłaszają,  co do osób, które są  zaangażowane,  to 

właściwie  wszyscy,  nie  ma chyba takiej  osoby ani  w Urzędzie,  ani  w jednostkach nam 

podporządkowanych, które dzisiaj już w jakiś sposób nie pracują, program, który mamy już 

rozpisany od 1 stycznia do 31 grudnia, obejmuje wiele wydarzeń,

– amfiteatr  na  wyspie  –  spotykamy  się  z  osobami  np.  z  PTTK  jeżeli  chodzi  o  ścieżki 

rowerowe,  jak  będziemy  mieli  gotowy  projekt  chcemy  przyjąć  taką  niestandardową 

procedurę, która nie była jeszcze stosowana, ona nie jest wymagana prawem, nie będą to 

typowe konsultacje społeczne, takie jak się odbywają w ramach funkcjonującego prawa o 

konsultacjach społecznych, ale chcemy przedłożyć do publicznego wglądu i oczekując na 

komentarze, wnioski mieszkańców poprosić o zgłoszenia, korekty tak, żeby nikt nie mógł 

powiedzieć, że miał doskonały pomysł, a nikt nie chciał z nim porozmawiać i go wysłuchać 

i być może odkryjemy jakieś np. zjazdy, które można dodatkowo zrobić, doprojektować ze 

względu na to, że właściciel nieruchomości ma jakieś dodatkowe plany,

– co do wyspy – projekt obejmuje całą główną część czyli zejście z dwóch mostów, od strony 

al.  Niepodległości  i  od  strony Młyna,  realizacyjnie  będzie  to  podzielone  na  dwa  etapy, 

pierwszy chcielibyśmy wykonać w przyszłym roku, natomiast sam amfiteatr ze środków 

unijnych,

– stadion na Żeromskiego znalazł się na liście rekomendowanych najważniejszych obiektów 

lekkoatletyki w Polsce, ma poparcie Ministra Polskiego Związku Atletyki, żeby przeszedł 

do etapu wpisania do budżetu rocznego musi być wykonany projekt, ten projekt w tej chwili 
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jest  przygotowywany,  w  tym  roku  będzie  gotowy,  będziemy  starali  się,  by  w 

przyszłorocznej perspektywie rozpoczęły się pierwsze prace, to będzie prawdopodobnie 2-3 

letni  cykl  realizacyjny  ze  względu  na  nasze  możliwości  i  możliwości  skarbu  państwa 

projekt, który wstępnie mamy omówiony, mówi o 10 tys. miejsc siedzących o pierwszej 

klasie, pieniądze, o których mówimy 12-15 mln to są najmniejsze, jakie funkcjonują przy 

tego typu obiektach w Polsce, ten stadion na dzisiaj  żyje, bo przecież prowadzone są w 

fatalnych warunkach zawady dla dzieci, mamy tam masę osób, które z tego korzystają,

– co  do  Inwest-Parku  –  tak  się  dzieje,  osoby  zmieniają  pracę,  składają  wymówienia, 

poszukują nowych wyzwań, tak długo, jak nie powoduje to kłopotów dla firmy, a tutaj nie 

powoduje, należy traktować to jako coś zupełnie normalnego,

– spotkanie  z  panem  Jędrzejewskim,  który  pracuje  w  Ambasadzie  Polski  w  Wiedniu,  to 

pokłosie naszej wcześniejszej współpracy, jesteśmy w stałym kontakcie z kilkoma naszymi 

placówkami  za  granicą  i  kilkoma zagranicznymi  na  terenie  kraju,  dobrze  jest,  że  takie 

spotkania organizujemy,

– co do strefy - przetarg na nieruchomości nie jest określony, co do konkretnej nieruchomości, 

wszystkie  działania,  które  podejmujemy,  umożliwiają  podjęcie  w  dowolnym  momencie 

procedury przetargowej, jeden z podmiotów, z którym są prowadzone rozmowy, ma kłopoty 

ze  znalezieniem  finansowania,  banki  bardzo  są  restrykcyjne  jeśli  chodzi  o  udzielanie 

kredytów i nie wiem, jaki będzie wynik tego działania,

– co do pana Gontarczyka - składana była autopoprawka ponieważ napisano, że jest lekarzem, 

a jest prezesem niepublicznego zakładu, rozmowa dotyczyła prawidłowego procesu badania 

dzieci, które uprawiają sport, dyrektorzy szkół będą skrupulatnie przyglądać się procesowi 

wydawania zaświadczeń o zdolności do uprawiania sportu.

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna m.  in. stwierdziła:

w czerwcu br Prezydent Miasta Piły odstąpił od przysługującego gminie prawa pierwokupu dwóch 

nieruchomości  położonych  przy  ulicach  Wypoczynkowej  i  al.  Wojska  Polskiego  w  Pile, 

nieruchomość oznaczona geodezyjnie numerem 11/28, jej powierzchnia wynosi 3.053 m2, została 

oddana w użytkowanie wieczyste w lipcu 2000 r.,  procedura oddania w użytkowanie wieczyste 

poprzedzona  była  przetargiem  ustnym  nieograniczonym,  wówczas  wylicytowano  cenę 

nieruchomości  na poziomie 68 tys.,  gdzie  do budżetu miasta  wpłynęło 25% z tytułu pierwszej 

opłaty za oddanie gruntu w użytkowanie wieczyste, a następnie zostały ustalone na kolejne lata 

opłaty roczne w wysokości 3%, w 2005 r. do udziału ½ tej nieruchomości nastąpiło zrzeczenie się 
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prawa użytkowania wieczystego na majątek mienia komunalnego miasta Piły,  po czym w 2009 

zorganizowano kolejny przetarg,  wyłącznie  na  tą  ½,  która  podlegała  zrzeczeniu  się  i  wówczas 

wylicytowano cenę 78 tys., z czego 25% wpłynęło do budżetu, również ustalono opłaty roczne na 

poziomie 3% wartości nieruchomości, łącznie do 2012 r. do budżetu miasta z tego tytułu wpłynęło 

63.830,90 zł. Druga nieruchomość oznaczona geodezyjnie 11/29, powierzchnia 3.116 m2, również 

została w lipcu 2000 r. oddana w użytkowanie wieczyste, wylicytowano cenę 75 tys., do budżetu w 

tym samym roku wpłynęło 25% wartości nieruchomości, opłaty roczne ustalono na poziomie 3%, 

łącznie  do  budżetu  wpłynęło  53.824,08  zł.  W przypadku  pierwszej  nieruchomości  w  2003  r. 

również została naliczona dodatkowa opłata za użytkowanie wieczyste, która zsumowana została do 

kwoty 63 tys. W lipcu br Prezydent Miasta Piły również odstąpił od skorzystał z prawa pierwokupu 

nieruchomości położonej przy ul. Zakopiańskiej, właścicielem nieruchomości jest skarb państwa, 

zarówno  pierwsza  opłata  jak  i  opłaty  roczne  wnoszone  są  do  budżetu  na  konta  Starostwa 

Powiatowego. Jeżeli chodzi o tę nieruchomość to podjęliśmy działania polegające na wystąpieniu 

do Starosty Pilskiego o uzyskanie danych w zakresie takim jak przy ul. Wypoczynkowej i Wojska 

Polskiego.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał, czy 10 tysięcy miejsc na stadionie przy ul. Żeromskiego jest 

warunkiem do podjęcia tam działań.

Radny  Jacek  Bogusławski  poprosił  o  dodatkową  informację  w  zakresie  pkt  107  oraz  o 

przybliżenie sprawy odnalezionego, podczas prac prowadzonych w centrum, cmentarzyska.

Radny Paweł Dahlke  odnosząc się do wypowiedzi dotyczącej odejścia prezesa z Inwest Parku 

stwierdził, że wielokrotnie, w trakcie wyboru, było powtarzane, że jako miasto patrzymy na to, że 

ma to być osoba związana z Piłą, ma prowadzić jedną z najważniejszych działalności w sensie 

zdobywania inwestorów i prowadzenia działań promocyjnych stąd zdziwienie, że po tak krótkim 

czasie jest taka sytuacja.

Radna Maria  Miler  zapytała,  jakie  są  funkcje  w planie  zagospodarowania  przestrzennego dla 

nieruchomości przy ul. Zakopiańskiej.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał w ilu punktach sprawozdania prezydenta występuje pozycja 

tego typu, że gmina musi płacić odszkodowania za lokale socjalne,  których w mieście brakuje, 

może wato byłoby się zastanowić, by jakieś mieszkania socjalne, o niższym standardzie, zostały 
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postawione przez miasto.

Radny Zbigniew Kosmatka  poprosił  o  doprecyzowanie  pkt.  169 sprawozdania,  związanego  z 

rozmowami na temat opieki medycznej nad uczniami klas sportowych.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdził:

– stadion – 10 tysięcy miejsc jest to ilość sugerowana przez projektanta,  która da I  klasę, 

zejście do klasy II to jest 3-5 tysięcy miejsc siedzących, różnica również kwotowo, jeżeli 

chodzi o proces wykonawczy, jest nieduża, a jednocześnie obniżenie tej klasy spowoduje, że 

być może nie będziemy mogli organizować takich wydarzeń, będziemy przygotowani na 

inne, nie mówimy tylko o lekkoatletyce, ale o wydarzeniach kultury, które mogłyby się tam 

odbywać, chyba warto te dodatkowe 5 tysięcy siedzisk dołożyć, bo to jest chyba jedyny 

warunek, który między I a II klasą występuje,

– co do spotkania  w firmie  Rhenus – jest  to  jedno z  wielu  spotkań,  które  jest  przez  nas 

realizowane, dotyczy bieżących spraw firmy, w jaki sposób chce się rozwijać, jakie są ich 

oczekiwania w stosunku do miasta, takie robocze spotkanie,

–  tematy personalne – bardzo często są to decyzje nie tylko nasze, ale również osób, które 

pracują, tutaj decyzja została nam przekazana, jestem w stanie to zrozumieć i bez zdziwienia 

takie sytuacje przyjmować,

– co do mieszkań komunalnych i kwot, które wypłacamy - oczywisty problem, od dziesiątek 

lat, w każdym mieście, Piła nie jest żadnym miastem, które jest w sposób szczególny tym 

dotknięte, od półtora roku coraz lepiej sobie z tym problemem radzimy, przy współpracy z 

TBS powstaną pierwsze, od wielu lat, mieszkania nowe komunalne, odzyskujemy całą masę 

mieszkań,  tworzymy  nowe  mieszkania  socjalne,  trzeba  pamiętać,  że  powstanie  nowej 

substancji to także koszt, dzisiaj do wszystkich mieszkań, które są na terenie miasta, prawie 

3  razy  musielibyśmy  podnieść  taryfę,  by  można  było  mówić  o  pełnej  amortyzacji, 

dopłacamy  niezależnie  od  tego,  jaka  jest  sytuacja,  a  jest  taka,  że  zamiast  remontów 

spłacamy stare długi,

– panowie zwracali uwagę na proces, który odbywa się w pewien sposób poza gminą, poza 

szkołą,  bo  tak  naprawdę,  to  na  uczniach  spoczywa  ten  obowiązek  dostarczenia 

zaświadczenia  o  tym,  że  są  gotowi  i  sprawni  do  uprawiania  sporu,  ze  swojej  strony 

zwrócimy  uwagę  wszystkim,  zarówno  dyrektorom,  nauczycielom,  rodzicom,  by  na  ten 

proces badania zwracali uwagę, nie jest to wizyta, z której coś konkretnego wynika, jest to 
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raczej zwrócenie uwagi na problem.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  wskazywał  na  to,  że 

uczeń musi  mieć zdolność do wykonywania danej  dziedziny sportu,  stwierdził,  że  NFZ stawia 

warunki, że musi to być lekarz specjalista z chirurgii, specjalista medycyny sportowej, każdy lekarz 

sportowy,  zanim wyda  orzeczenie  o  zdolności  do  uprawia  sportu,  musi  mieć  ocenę  ortopedy, 

stomatologa, okulisty. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna,  odpowiadając na pytanie 

radnej Miler stwierdziła, że dla nieruchomości położonych przy ul. Zakopiańskiej ustalenia planu 

miejscowego  określają  teren  jako  teren  rozmieszczenia  obiektów  handlowych  o  powierzchni 

sprzedaży powyżej 2 tys. m2 oraz parkingi z drogą wewnętrzną.

Ad-4/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły  na lata 

2012 - 2022 przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska (druk nr 379).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

zaopiniowaniu przez Komisję powyższego projektu uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler zapytała o koszty i zakres budowy Domu Przedpogrzebowego na Cmentarzu 

Komunalnym.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

w projekcie budżetu na 2012 r. projekt zakładał łącznie nakłady finansowe na kwotę 8,5 mln zł i już 

wówczas rodziło to pytania o wartość i wielkość tej inwestycji, zadanie to zostało podzielone na 

trzy  etapy  i  trzy  etapy,  w  ramach  przetargu,  są  realizowane,  trudno  jest  powiedzieć  w  tym 

momencie  jak  zakończy  się  ostatecznie  wartość  nakładu  finansowego,  poniesionego  na  to 

przedsięwzięcie ponieważ pierwszy etap, zaplanowany na rok 2012, pierwotnie zakładał wartość 

3.606  tys.  zł,  pokazał  oszczędności  niespełna  milion  zł,  do  końca  tego  pierwszego  etapu  nie 

możemy  zwalniać  tych  pieniędzy  ponieważ  nie  wiemy,  czy  nie  wystąpią  roboty  dodatkowe 

jednakże ten pierwszy etap pokazał, że oszczędności na tym zadaniu pojawiły się i zakładamy, że w 

latach następnych również mogą się pojawić.
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/294/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok omówiła Skarbnik 

Gminy Ewelina Ślugajska (druk nr 380).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośne pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/295/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-6/

Projekt  uchwały  w  sprawie  poboru  opłaty  skarbowej  w  drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso przedstawiła Skarbnik Gminy 

Ewelina Ślugajska (druk nr 366).

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Budżetu i Rozwoju Miasta.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/296/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-7

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego przedstawiła Zastępca 

Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Mariola Chełminiak 

(druk nr 381).

Powyższy projekt uchwały został  przyjęty przez Komisję Budżetu i  Rozwoju Miasta i  Komisję 

Spraw Społecznych.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/297/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.
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Ad-8/

W sprawie projektu uchwały dotyczącego podziału Gminy Piła na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym głos zabrali:

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski  stwierdził, że przybliżenie wyborcy do osoby wybieranej 

będzie  odczuwalne  i  powinno  spowodować,  że  będzie  lepszy  kontakt  na  co  dzień,  powinno 

zaowocować tym,  że  będzie  lepsza znajomość radnego,  będzie z  nim nie  tylko przedwyborczy 

moment spotkania, ale również w trakcie kadencji, osoby, które będą wybierane, będą na pewno 

środowiskowo prześwietlone, będą pod każdym względem spełniać najwyższe standardy. 

Sekretarz Gminy Piła Roman Szarzyński  omówił ww projekt  uchwały wraz z autopoprawką 

(druk nr 376).

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Radna Magdalena Zgiep-Porzucek m. in. stwierdziła:

koncepcja jednomandatowych okręgów wyborczych w miastach nie będących na prawach powiatu 

powstała  w  parlamencie,  na  poziomie  rady miasta  akceptujemy szczegóły,  ja  te  zmiany poprę 

aczkolwiek  wyjaśniając  mieszkańcom koncepcję  tej  ordynacji  była  ona  tworzona  pod  jedno  z 

ugrupowań, które z 40% poparciem może zdobyć większość mandatów, oczywiście za 2 lata taką 

partią  wiodącą może być Prawo i  Sprawiedliwość,  nie  zmienia to jednak mojego negatywnego 

nastawienia ponieważ ordynacja ta pozbawia większość mieszkańców swoich przedstawicieli, jeżeli 

intencją było zasiadanie lokalnych przedstawicieli miasta, nie związanych z partiami politycznymi, 

to czy ta ordynacja reguluje cenzus zamieszkania, aby radny wybrany w kwartale ulic rzeczywiście 

zamieszkiwał na tym terenie i identyfikował się ze swoimi mieszkańcami.

Radny  Zbigniew  Kosmatka,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  Zgiep-Porzucek  w  kwestii 

nowego kodeksu wyborczego stwierdził, że w odróżnieniu od poprzednich nie będą decydowały 

miejsca na listach partyjnych i  listy partyjne,  które dzięki  metodzie Donta pozwalały na to,  że  

wchodziły takie,  a nie inne osoby,  niekoniecznie obdarzone największym zaufaniem, jako że te 

karty wyborcze, które będą obowiązywały od nowych wyborów, będą w układzie alfabetycznym, 

choć z możliwością  zamieszczenia informacji  o klubie,  partii,  która danego kandydata zgłosiła, 

radni związani są terytorialnie z gminą i w tej materii nowy kodeks nic nowego nie wprowadził.  
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Ponadto wskazywał, że w odróżnieniu od podziału na okręgi, dużej uwagi wymagać będzie kolejna 

uchwała związana z obwodami, żeby ta dostępność do lokali była dobra.

Radna  Maria  Miler  poprosiła  o  publiczny  komentarz,  by  mieszkańcy  dowiedzieli  się  jakie 

szczegółowe zmiany nastąpiły w nowym kodeksie wyborczym.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak stwierdził,  że  przyjęcie  uchwały  jest 

początkiem wielu prac i wielu informacji na temat nowej ordynacji wyborczej do rad gmin, do 

samorządu, ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówców stwierdził, że nowi radni nie będą 

walczyć „o chodniki” ponieważ rolą radnego jest stanowienie prawa lokalnego, należy mówić o 

tym, że radni są wybrani przez społeczeństwo miasta do stanowienia dobrego prawa lokalnego, 

ponadto  zastanawiał  się,  czy  dziś  jest  odpowiedni  czas,  by mówić  o  szczegółach  dotyczących 

różnicy pomiędzy starą, a nową ordynacją wyborczą, być może zorganizowana akcja informacyjna 

lepiej to pokaże.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński,  nawiązując  do 

wypowiedzi na posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej stwierdził, że zmiana ustawy w zakresie 

powiatów nie jest powszechna, zmiany dotyczą powiatów ziemskich, powiaty grodzkie zachowują 

dotychczasowy system wyborczy. Odnosząc się do omawianej uchwały zwrócił uwagę na to, że w 

poszczególnych  okręgach  wyborczych  wybór  radnego  będzie  nieidentyczny,  jednego  radnego 

będzie wybierać różna liczba mieszkańców i będzie ona dość wyraźnie zróżnicowana.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  stwierdził,  że  będzie  akcja  informacyjna,  tłumacząca 

mieszkańcom na jakich nowych zasadach będą wybierać, gdzie będą głosować. Odnosząc się do 

wypowiedzi  przedmówczyni  stwierdził,  iż  nie  zgadza  się  z  tym,  że  jest  to  dla  kogokolwiek 

przygotowywane, stwierdził, że tego typu działanie jest dobre z tego względu, że jeżeli pojawia się 

osoba, ona musi pochodzić z terenu gminy, jest z nią dużo lepszy kontakt, ona będzie się też starać, 

by znaleźć czas, będzie lepsza szansa na komunikację. 

Za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką opowiedziało się 19 radnych, 1 radny wstrzymał 

się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr XXIII/298/12 stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona 

Wojtecka (druk nr 369).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że zmiana w 

studium obejmuje prawo dopuszczenia do zabudowy obszarów zieleni,  poinformował,  że w tej 

chwili jest wyłożony plan i jest możliwość składania uwag do planów dotyczących parku na wyspie 

i parku miejskiego apelując do przewodników, do ekologów o opinie.

Za przyjęciem Załącznika Nr 7  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych  do  projektu  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie -uchwała Nr XXIII/299/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ul.  1  Maja  i  al.  Piastów,  wraz  z  autopoprawką dotyczącą  §  3  ust.  1,  omówiła 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka (druk nr 370).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że Komisja 

Gospodarki  Miejskiej  dokładnie  przeanalizowała  projekt  uchwały,  jedno  z  pytań  dotyczyło 

wskaźnika terenu biologicznie czynnego i na to pytanie prosił o odpowiedź, ponadto stwierdził, że 

Komisja ww projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka m. in. stwierdziła:

wskaźnik  terenu  biologicznie  czynnego  jest  ustalony  w  planie  głównie  na  poziomie  10%  dla 

terenów przeznaczonych pod zabudowę. Na istniejących terenach zabudowanych objętych planem 

obecnie  jest  on  niższy  niż  10%.  Zgodnie  z  zapisami  przyjętymi  w  planie  na  każdej  działce 

budowlanej można zagospodarować teren biologicznie czynny- wg ustalonego wskaźnika.
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Załącznik  Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.  1 

Maja i al. Piastów został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik Nr 3 w sprawie Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym 

planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  1  Maja  i  al.  Piastów, 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz 

zasadach ich finansowania został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik  Nr  2  w  sprawie  Stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  1  Maja  i  al.  Piastów  z  ustaleniami  studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  został  przyjęty 

jednogłośnie.

Uchwała,  z autopoprawką, została podjęta jednogłośnie –  uchwała Nr XXIII/300/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w rejonie  ul.  Obornickiej  i  al.  Poznańskiej 

przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka (druk nr 371).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisję Rady. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/301/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-12/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Bydgoskiej i Składowej omówiła 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka (druk nr 372).
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/302/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-13/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Piła  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna zgłaszając poprawkę w § 1 tj. zamianę wyrazu 

„wydzierżawienia” na wyraz „wynajęcia”(druk nr 364).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu pozytywnej opinii Komisji o powyższym projekcie uchwały.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 18 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXIII/303/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność  Gminy  Piła  omówiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Julita 

Mudyna (druk nr 365).

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/304/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-15/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Piła położonej przy al. Powstańców 

Wielkopolskich w Pile przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita 

Mudyna (druk nr 368).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 
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wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że podejmując tę uchwałę tj. decyzję o sprzedaży, zostaje 

zamknięty etap funkcjonowania w tym miejscu sali sportowej z tradycjami i w kontekście kolejnej 

uchwały, dotyczącej rewitalizacji i obszarów miejskich szkoda, że tego typu decyzje przedstawiono 

do podjęcia radzie. 

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Krzysztof  Szewc,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  przedmówcy 

stwierdził, że taki stan tej hali jest od wielu lat, podkreślił, iż doprowadzenie tej hali do użytku 

sięgałby pod milion zł i w tej chwili wydatkowanie pieniędzy na ten cel byłoby niewskazane.

Radny Zbigniew Kosmatka  stwierdził, że wielkość nakładów, jakie należałoby ponieść, nie jest 

porażająca w kontekście innych wydatków, które są podejmowane na różne cele, ten obiekt, przez 

blisko  20  lat,  był  oddany  do  dyspozycji  Społecznego  Towarzystwa  Oświatowego  i  była  tam 

realizowana, nie do końca zgodna z zapisami umowy o przekazaniu, działalność.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak przypomniał, że pierwotny plan zakładał, 

iż  będzie tam hala  bokserska,  jeżeli  budynek ten idzie  na sprzedaż,  to  bokserzy trenują gdzieś 

indziej.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc poinformował, iż w tym momencie problem 

jest  załatwiony,  stwierdził,  iż  były  uzgodnienia  ze  Szkołą  Policji  dotyczące  możliwości 

wykorzystania hali, którą będą budowali na swoim terenie, przy innych układach finansowych i po 

okresie urlopowym będzie powrót do tego tematu.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 1 radny był przeciwny, 4 radnych wstrzymało 

się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr XXIII/305/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ogłoszono 15 minut przerwy.

Ad-16/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  opracowania  programu 

16



rewitalizacji obszarów miejskich dla miasta Piły przedstawiła Dyrektor Wydziału Rozwoju i 

Funduszy Europejskich Jolanta Sobieszczyk (druk nr 373).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisję Rady.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/306/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-17/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/262/2012 Rady Miasta Piły z dnia 24 

kwietnia 2012 r. w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury – Pilskiego Domu 

Kultury i Klubu Seniora „Zacisze” w Pile – i utworzenia samorządowej instytucji kultury 

Regionalne Centrum Kultury  –  Fabryka Emocji  przedstawił  Dyrektor Wydziału  Oświaty, 

Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski (druk nr 382).

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXIII/307/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby ochrony 

przyrody  dotyczących  pomnika  przyrody  na  terenie  działki  nr 265/4  w  Pile  przedstawiła 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Lidia Plewa(druk nr 

362).

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Radny Krzysztof Muchewicz nawiązując do wichury, jaka przechodziła przez Piłę zapytał, czy w 

takich  wyjątkowych  sytuacjach  jest  możliwe  usunięcie  lub  przycięcie  dużych  świerków  na 

prywatnych posesjach.
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Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

poinformowała, że takie sprawy są rozpatrywane każdorazowo na wniosek mieszkańców, którzy 

takie drzewa posiadają na swoich posesjach, te wnioski są kierowane do Zarządu Dróg i Zieleni,  

gdzie inspektorzy, podczas wizji lokalnej, stwierdzają jaki jest stan danego drzewa, gdy istnieje taka 

potrzeba takie prace są wykonywane na koszt właściciela działki.

Radna Wiesława Sztaba  zapytała,  czy był przeprowadzony przegląd pilskiego drzewostanu po 

przeszłych wichurach.

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

poinformowała, że oceny drzew, na swoim terenie, powinni dokonać zarządcy danego terenu, jeżeli 

oni stwierdzą potrzebę wycięcia drzewa, to powinni zwrócić się do Zarządu Dróg i Zieleni, a na 

terenach gminnych takich przeglądów dokonuje Zarząd Dróg i Zieleni na bieżąco.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXIII/308/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-19/

Projekt  uchwały  w sprawie  wniosków Pana Wojciecha  Mikołajczyka zgłoszonych na sesji 

Rady Miasta Piły w dniu 26 czerwca 2012 r. i przedłożonych Przewodniczącemu Rady Miasta 

Piły  w piśmie z  dnia 29 czerwca 2012 r.  przedstawiła Radca Prawny Urzędu Miasta Piły 

Bożena Krutulska-Góral (druk nr 361).

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisję, przy 1 głosie przeciwnym i 1 wstrzymującym się.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński,  odnosząc się do pkt 7 

projektu uchwały, dotyczącego odbudowy Prezbiterium Kościoła Św. Janów na terenie pomiędzy 

Hotelem  Gromada,  a  Domem  Opieki  Społecznej  stwierdził,  że  nie  zgłasza  zastrzeżeń,  co  do 

zasadności odpowiedzi. Przypomniał, że Kościół Św. Janów był jedynym obiektem w Pile, który 

stanowił o ciągłości dziejowej, został on zburzony, częściowo wysadzony w powietrze, decyzją z 

1975 r. ustalono, że w tym miejscu będzie hotel, jest to Hotel Rodło, Zaproponował, by w czasie 

przygotowań do 500 Lecia Miasta Piły rozpatrzyć sprawę upamiętnienia istnienia  Kościoła Św. 

Janów w Pile, może tablicą pamiątkową, a może odtworzeniem takiego obiektu, który by o tym 
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Kościele przypominał, bądź odtworzenie go, tak jak we wniosku, w całości. Ponadto przypomniał, 

że w tym Kościele odchodząca Chorągiew Husarska złożyła zbroje, a do dzisiaj  zachowały się 

rzeźby z Prezbiterium Kościoła i watro te zabytki wyeksponować. Poprosił, by Komitet Społeczny 

Obchodów, prezydent i radni tę sprawę przeanalizowali i rzeczowo się do niej odnieśli.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  stwierdził,  że  we 

wnioskach  pana  Mikołajczyka  jest  bardzo  wiele  wątków patriotycznych,  a  jednym z  nich  jest 

sprawa  odbudowy  Prezbiterium,  zgodził  się  z  wypowiedzią  przedmówcy,  że  istnieje  ciągłość 

historyczna,  aczkolwiek  stwierdził,  że  faktów,  które  się  dokonały,  odwrócić  się  nie  da,  poparł 

wniosek uczczenia np. poprzez przygotowanie makiety plenerowej, która mogłaby w doskonały 

sposób tę pamięć utrwalić.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował o czynionych przygotowaniach dotyczących 

oznaczenia nie tylko tych obiektów, które zginęły z pola widzenia i historii miasta, ale i istniejących 

obiektów na terenie miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że propozycja 

Przewodniczącego  Szutkowskiego  jest  propozycją  minimum,  rozwiązaniem  nieobszarowym  i 

najmniej  kosztownym,  stwierdził,  że  zachowały  się  zabytki  w  postaci  rzeźb  Prezbiterium  i 

wymagałyby one odpowiedniej ekspozycji, celowym jest odtworzenie wnętrza,przypomniał, że jest 

plan zagospodarowania, obejmujący teren Śródmieścia, jest uruchomiony proces przetargowy na 

ten teren, zdaniem radnego jest tu potrzebna konkretna dyskusja na ten temat.

Radna  Wiesława  Sztaba  poparła  pomysł  pana  prezydenta,  stwierdziła,  że  w  momencie 

przygotowań do obchodów 500 Lecia Miasta najbardziej rozsądnym pomysłem jest wskazywanie 

tych miejscach, gdzie historia miała znaczenie.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław Karpiński  uznał,  że  w mieście, 

jakim jest Piła, które jest ogołocone z zabytków, z pamięci historycznej, dyskusja co do pewnej 

ciągłości historycznej jest nieodzowna.

Radna Jolanta Lubińska poinformowała o miasteczku Gniew, znanego nie tylko z zamków, ale 

głównie przyciągającego turystów Parkiem Historii, gdzie na niedużym obszarze ziemi, w centrum 

miasteczka, wyeksponowane są zabytki, z dokładnym zapisem o ich znaczeniu, uznała ten pomysł 
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za godny naśladowania.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów -uchwała Nr XXIII/309/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Pilskim  i  Parafią 

Rzymskokatolicką  pw.  św.  Jana  Chrzciciela  w  Trzciance  dotyczącego  zasad  prowadzenia 

punktu  katechetycznego  Kościoła  Ewangelicko-Augsburskiego  przedstawił  Dyrektor 

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski (druk nr 385).

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXIII/310/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-21/

Informację  dotyczącą  wykonania  uchwały  Rady  Miasta  Piły  Nr  XXIX/360/08  z  dnia  16 

grudnia  2008 r.  w sprawie określenia zasad prowadzenia  gospodarki nieruchomościami w 

Gminie Piła omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna (druk 

nr 374) – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu powyższej informacji przez Komisję do wiadomości.

Ad-22/

Informację na temat Stanu bezpieczeństwa w Pile przedstawił Komendant Straży Miejskiej 

Wojciech Nosek (druk nr 378).

Ponadto radni otrzymali informacje Komendy Powiatowej Policji w Pile (druk nr 384) i Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pile (druk nr 383) – informacje stanowią załączniki do 

protokołu.

Radny Jacek Bogusławski  stwierdził,  że w sprawozdaniu przygotowanym przez Straż Miejską 

brak jest informacji na temat prac wykonanych przez Straż podczas nawałnicy.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela przypomniał, że informacje Straży Pożarnej, 

Policji i Straży Miejskiej znajdują się w Biuletynie Informacji Publicznej. Wyraził zadowolenie, że 

bezpieczeństwo w mieście Pile jest coraz większe. Podziękował wszystkim za przygotowanie tak 

obszernych  materiałów,  które  dostarczyły  szczegółowych  informacji  w  obszarach  działalności 

poszczególnych służb.

Ad-23/

W punkcie „Interpelacje i zapytania” głos zabrali:

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński przypomniał, że zgłaszał 

wniosek w sprawie wykonania planu na obszar ul. Matwiejewa, zapytał o stan analizy tematu.

Radny  Zbigniew  Pyziak stwierdził,  że  na  dokumentach,  jakie  radni  otrzymywali  w  wersji 

papierowej,  była  możliwość  naniesienia  uwag,  otrzymując  materiały drogą  elektroniczną  takiej 

możliwości nie ma, zapytał, czy jest możliwość wprowadzenia odpowiedniego oprogramowania do 

laptopów radnych, by można było z tego skorzystać.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela stwierdził, że to pytanie przekaże informatykom 

celem ustosunkowania się.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  odnosząc  się  do  zapytania  Przewodniczącego  Komisji 

Gospodarki Miejskiej Mieczysława Karpińskiego poinformował, iż zgodnie z procedurą ta zmiana 

jest przygotowywana. 

Ad-24/

W punkcie „Wolne glosy, wnioski i informacje” głos zabrali:

Honorowy  Obywatel  Miasta  Piły  Aleksandra  Błażejewska  podziękowała  Prezydentom  za 

odnowienie Pomnika Lotników przy ul. Okrzei.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  na  którym  było  rozpatrywane  pismo  Pana  Alwina 

Goździewskiego.  Komisja,  po  zapoznaniu  się  z  dokumentacją,  przedstawioną  przez  Dyrektor 

Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Julitę  Mudyna,  jednogłośnie,  postanowiła  poprzeć 
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wniosek Zastępcy Prezydenta Krzysztofa Szewca, by tę sprawę przekazać do Komisji Rewizyjnej – 

pismo Pana Alwina Goździewskiego stanowi załącznik do protokołu.

Za  wnioskiem  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  dotyczącym  przekazania  tej  sprawy  do 

rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną opowiedziało się 12 radnych, 1 radny był przeciwny, 7 

radnych wstrzymało się od głosu – wniosek został przez Radę przyjęty.

Radny  Zbigniew  Kosmatka stwierdził,  że  głosował  „przeciw”  uznając,  że  sprawy,  które  są 

zaszłością, w niektórych momentach dosyć odległą, Komisji Rewizyjnej nie powinny absorbować. 

Odnosząc  się  do  przekazywania  radnym  różnego  rodzaju  pism,  z  jednej  strony  chwalił  taką 

otwartość,  jaką  stosuje  Pan  Przewodniczący,  ale  również  stwierdził,  że  w  tym  jednostkowym 

przypadku  wątpliwości  budzi  to,  że  jednym  z  wątków,  bardzo  istotnym,  jest  spór  personalny 

pomiędzy  dwoma  prywatnymi  osobami  i  zawarte  tam  treści  mogłyby  stać  się  podstawą  do 

wniesienia do sądu pozwu z tytułu „rzetelnego przedstawienia sprawy”. Uznał, że przy tego typu 

spornych kwestiach Przewodniczący powinien poinformować, że tego typu korespondencja jest w 

Biurze  Rady,  można się  z  nią  zapoznać,  ale  nie  powinna być  ona  rozsyłana  gdyż  takie  pismo 

mogłoby trafić w ręce osoby nie związanej z Radą i mogłoby zostać upublicznione.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  stwierdził,  że  wykonuje  powierzone 

obowiązki,  a  z  posiadanych  opinii  prawnych  wynika,  że  korespondencja  adresowana  do  Rady 

Miasta, do rozpatrzenia lub do zajęcia stanowiska, musi być rozesłana radnym. Zwrócił uwagę na 

to, że w ostatnim akapicie tego pisma Pan Alwin Goździewski wprost odnosi się do obecnej Rady 

Miasta. Ponadto stwierdził, że wszelkie materiały przekazywane radnym, z wyłączeniem pewnych 

ustawowych kwestii, są jawne i nie można rezygnować z jawności dokumentów.

Radna Wiesława Sztaba

– podziękowała za pomalowanie samolotu, zaproponowała rozważenie ufundowania tablicy 

upamiętniającej nazwisk pilotów, którzy tu zostali,

– przypomniała, że na poprzedniej sesji zwracała się o przybliżenie sprawy zabezpieczenia 

miejsc dla 300 dzieci, które nie dostały się do przedszkoli,

– przypomniała, że zgłaszała wniosek odnośnie koncepcji zagospodarowania Płotek, poprosiła 

o informację,

– poinformowała,  iż  „słynny odcinek  25 kroków na  ryneczku  od  Roosevelta”,  na  własny 
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koszt,  zasypał  pewien  handlowiec,  ponowiła  prośbę  o  wykonanie  tej  drogi,  gdzie  już 

niewiele pozostało do zrobienia,

– zwróciła się z prośbą, by w momencie opracowywania kolejnej transzy położyć większy 

nacisk na dofinansowanie sportu dzieci i młodzieży,

– wnioskowała, by z okazji 500 Lecia Miasta uporządkować w Pile miejsca, które szpecą np. 

domy na ul. Ludowej.

Radna  Maria  Miler,  nawiązując  do  sprawy  pisma  Pana  Goździewskiego  stwierdziła,  że  jest 

zainteresowana formalnymi dokumentami, które dotarły do Rady Miasta i które należy rozpatrzyć, 

wyraziła zadowolenie, iż wszelkie wnioski, pisma od mieszkańców są rozpatrywane w szerszym 

gronie niż w poprzednich kadencjach.

Przewodniczący Rady Osiedla Staszyce Marian Małecki  zaprosił  na imprezę sportową,  Bieg 

Przełajowy, który odbędzie się 15 września 2012 r. o godz. 11.00 na Osiedlu Staszyce. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski  zapytał,  czy  w  związku  ze 

zbliżającym  się  terminem  obowiązywania  ustawy  śmieciowej  Prezydent  zastanawiał  się  nad 

kwestią, czy zasadne jest posiadanie udziałów w Spółce Altvater.

Radny Krzysztof Muchewicz

– w imieniu mieszkańców podziękował za wykonanie odcinka chodnika przy ul. Bydgoskiej,

– zwrócił  się z prośbą,  by na przystaniu przy Powstańców Wielkopolskich (Szkoła Nafty) 

ustawić kosze na śmieci,

– zapytał,  co  dzieje  się  z  terenem na  zapleczu  ZUS,  zwracał  uwagę  na  brak  możliwości 

parkowania samochodów.

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpińskiego  złożył interpelację 

dotyczącą nawałnicy,  jaka przeszła  przez miasto w połowie lipca,  zapytał,  czy znana jest  ilość 

drzew, które zostały usunięte bądź uszkodzone, czy przeprowadzono analizę przyczyn wywrócenia 

przez wiatr wielu starych drzew i jakie podjęto działania naprawcze, w tym nowe nasadzenia.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdził:

– co do sportu dzieci i młodzieży - ten proces cały czas jest inicjowany, są  przesuwane środki, 
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z roku na rok jest coraz więcej pieniędzy, bo jest to miejsce, w które należy inwestować,

– co do ustawy śmieciowej - nie widzę konfliktu, jako współwłaściciel przedsięwzięcia jestem 

zadowolony z wyników Spółki, nie ma powodu do podejmowania takich decyzji,

– działka  na  zapleczu  samolotu  –  to  jest  teren  sporny  z  Kościołem  Baptystów,  Komisja 

Kościelna jest organem zupełnie niezależnym, data spotkania nie jest określona, do czasu 

przejścia przez procedurę nie jesteśmy w stanie ani prowadzić zmian, ani jakichkolwiek 

inwestycji, jesteśmy bardzo zainteresowani, by ten teren uporządkować, również ze względu 

na majątek, który tam leży odłogiem,

– szacunkowo padło około 200 drzew w mieście, co do przyczyn, w większości nawałnica, nie 

ma takiej możliwości, by się przed tym zabezpieczyć.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  poinformował,  iż Okręgowa Izba Radców 

Prawnych w Bydgoszczy uhonorowała Radę Miasta Piły Medalem XXX Lecia Samorządu Radców 

Prawnych .

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski stwierdził, iż priorytetem i 

obowiązkiem jest  zorganizowanie miejsc dla  dzieci  5-6 letnich,  sporo takich  dzieci  nie  zostało 

zgłoszonych  w  okresie  naboru  do  przedszkoli,  zgłosiło  się  około  100  rodziców,  którzy 

poinformowali,  iż  część dzieci  przebywa za granicą bądź poza miejscem zamieszkania,  ale gro 

rodziców,  z  różnych  względów,  zapomniało  te  dzieci  zapisać  do  przedszkoli,  część  rodziców 

zapisała dzieci do szkół, jest to 117 sześciolatków, około 80 dzieci 5-6 letnich zostało i dla tych 

dzieci,  ze  względu  na  obowiązek  wychowania  przedszkolnego,  zostały  utworzone  trzy  nowe 

oddziały, dwa w przedszkolu nr 19 i jeden w przedszkolu nr 16, w okresie wakacji wspierane były 

inicjatywy szkół niepublicznych, które rozszerzyły swoją ofertę o kilkadziesiąt miejsc, na początku 

września jeszcze pewne roszady w przedszkolach mogą się wydarzyć.

Ad-25/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły zamknął obrady 

XXIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela
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